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Wat zijn de gevolgen voor 
gepensioneerden?
“Hun koopkracht daalt en ze 
verbazen zich over de lage 
bedragen die de fondsen uit-
keren. De Nederlandsche Bank 
en de regering hanteren een 
achterhaalde rekenmethode, 
waardoor gepensioneerden 
minder krijgen dan waar ze 
recht op hebben. Nederland 
geeft zijn geld aan een pen-
sioenbranche die voor het 
eigen belang gaat in plaats van 
voor dat van de maatschappij. 
En De Nederlandsche Bank laat 
dat kritiekloos passeren.”

En de Tweede en Eerste 
Kamer dan?
“Die houden de belangen van 
de burger onvoldoende in de 
gaten. Het parlement moet de 
omringende wetgeving maken, 
maar er zitten weinig mensen 
in, die het zelf nog begrijpen. 
In 2027 moet er een nieuw 
 pensioenstelsel zijn, nog 
 complexer dan het huidige. 
Dat wordt deze maanden door 
de Tweede Kamer gejaagd. 
Daarover gaat de volgende 
Zwarte zwanen.”

Waarom is het systeem 
zo  ingewikkeld?
“Ik vraag betrokkenen: ‘Hebben 
jullie de nieuwe wet en de 
memorie van toelichting 

Je beet je tussen 2013 en 
2018 al zeven keer vast in 
dit onderwerp. Waarom zijn 
er nu nieuwe afleveringen?
“Na deel 7 was ik wel klaar met 
het thema, maar ik werd 
opnieuw gevraagd. ‘Als jij het 
niet doet, doet niemand het’, zei 
Omroep MAX. Dagelijks storten 
werk nemers verplicht 110 mil-
joen euro in pensioenfondsen. 
Er zit nu bijna 1800 miljard 
euro in die potten, in 2013 was 
dat nog zo’n 1000 miljard. Er is 
nauwelijks serieus toezicht op 
wat er met dat geld gebeurt. 
Bij ons komen dagelijks mails 
binnen van verontwaardigde 
kijkers over bijvoorbeeld het 
indexeren van pensioenen. Dat 
is al veertien jaar niet gebeurd, 
terwijl de inflatie sinds 2009 
zo’n 25 procent bedraagt. Daar 
gaan we nu op in, ik ben er met 
frisse tegenzin aan begonnen.”

Waarom dat?
“Toonaangevende pen sioen-
functionarissen werken niet 
mee aan interviews. In 2013 
mochten we nog filmen bij 
een pensioenuitvoerings-
organisatie die wereldwijd 
200 miljard euro beheert, 
nu lukt dat niet meer. Het is 
geheimzinniger en geslotener 
geworden. Dat leidt tot – in 
mijn ogen terechte – argwaan 
jegens de pensioensector.”

Cees Grimbergen maakte twee nieuwe afleveringen 
van Zwarte zwanen, een programma over de 
 pensioenproblematiek. De eerste gaat het over 
de indexering van de pensioenen. 

Oneerlijke spelletjes
Cees Grimbergen pakt de pensioenfondsen opnieuw aan
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daarop gelezen?’ Vaak luidt 
het antwoord: ‘Dat is me niet 
helemaal gelukt.’ Zelfs oud-
minister Wouter Koolmees gaf 
toe dat de materie voor hem 
te moeilijk was.”

Begrijp jij het wel?
“Nee. Het zou ook wel heel pre-
tentieus zijn om dat te zeggen.”
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